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Punkt 1 Input fra Folkemødet v/ Maj-Britt 

Brugerrådet har efterlyst hvordan vi bruger viden, input og andre gode ideer 

fra folkemødet? 

På Folkemødet blev der stemt om, hvilke værdier der var vigtigst. Det var 

svært for de besøgende at vælge det vigtigste, fordi de mente at det hele var 

vigtigt. Der var også mulighed for at komme med inputs, som udviklingskon-

sulenterne samlede ind.  

Planlægningen af næste Folkemøde er allerede i gang. Kvadratmeterne skal 

stemme overens med de events der er i teltet. Brugerrådet ønsker sig deres 

eget område i teltet. Det er en god idé at have et konkret tema. 

 

Punkt 2 Borgermødet 29.11. 2016 v/Brugerrådet 

Generel drøftelse af afvikling og input fra borgermødet. Hvad skal vi tage 

brugerrådet tage med i det det videre med i det videre arbejde. 

Det har været et godt Borgermøde med konstruktiv debat ved workshoppen. 

Især den private aktør fra panelet var interessant. 

Der kom en smule kritik over, at der var cirka 200 mennesker, som sad ved 

langborde. Derudover blev der nævnt at Borgermødet, og især paneldebat-

ten, godt kunne have varet længere. Tidspunktet har desværre afholdt nogen 

fra at deltage. 

Der kom også ros på bordet, det var et godt møde på et højt niveau. 

Borgermødet forventes at skulle gentages halvårligt, formentlig til maj eller 

juni 2017. Der vil komme forskellige temaer, med mulighed for at gå endnu 

mere i dybden i debatten. Konklusionerne fra sådanne debatter, vil kunne 

bruges til at debattere videre for eksempel via Facebook. 

 

Punkt 3 Udskiftning i brugerrådet 2017/ v Niels 

3 af brugerrådets medlemmer skal udskiftes med udgangen af 2017. 

Delvis udskiftning af Brugerrådsrepræsentanterne starter op pr. 31/12-2017. 

Halvdelen af brugerrådet kommer på valg hvert år. Der trækkes lod om ud-
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skiftningen i efteråret 2017. Der findes snarest muligt en ny repræsentant fra 

hospitalet. 

 

Punkt 4 Status punkter v/ Anette 

1. Informationsmateriale og Infoskærme med oplysninger om Bruger-

rådet 

Infoskærmene er blevet opdateret, og der er lavet visitkort til Brugerrådet. 

Disse kommer til at ligge blandt andet i venteområderne ved ambulatorierne. 

2. Rygeforhold på BOH 

Rygeforholdene på hospitalet blev drøftet på Lederforum. Der findes en mere 

central placering til rygerummet i umiddelbar nærhed af hovedindgangen. 

Indtil rygerummet er bygget, bliver der indrettet en bænk og en sandkumme 

til skodder ved hovedindgangen og indgang F. Der er fortsat rygeforbud på 

hospitalet, med undtagelse af førnævnte områder. 

Personalet bliver informeret om ovenstående. 

 

Punkt 5 Åbenhedspolitik i Region Hovedstaden (Bilag) v/Niels 

Region Hovedstaden har udarbejdet udkast til åbenhedspolitik, denne er i hø-

ring. Brugerrådet bedes komme med kommentarer, som kan indgå i hospita-

lets fælles høringssvar.   

 

Fokus og Forenkling forsøger at reducere, således at der kun skal være fire 

politikker – herunder en åbenhedspolitik. Åbenhedspolitikken er kort og med 

få restriktioner. Ordentlighed er nøgleordet, forstået på den måde, at hvis 

man opfører sig ordentligt, kan man klare det meste. Det forventes at folk in-

volverer sig.  

Der kommer en temaeftermiddag om ytringsfrihed i det nye år. Der har des-

værre været dårlig kritik af hospitalet i radioen, på baggrund af konklusionen 

om at problemet er større på de mindre øer. Direktionen har været i dialog 

om dette. 

Åbenhedspolitikken blev drøftet på mødet, hvor der var bred enighed om, at 

ordentlighed er vigtigt, og det samme er åbenhed overfor konstruktiv debat. 

 

Punkt 6 Borgerhenvendelser bl.a. vedr. initiativ med afskærmning på 

færgen v/ Niels og Jette  

  Orientering om henvendelser fra 2 borgere.  

Der er kommet to henvendelser fra borgere i brugerrådets postkasse. Disse blev vendt 

på mødet. Den ene henvendelse omhandlede oplevelser om 48 timers varslet for af-

skærmning på Færgen ikke er tilfredsstillende.. Der kom et konkret forslag om, at 

Færgen reserverer patientpladser indtil 15 minutter efter afgang, hvorefter pladserne 

kommer i frit spil. Lidt i stil med de reserverede pladser til vognmænd i dag. Forslaget 

bliver fremlagt for Færgen. Yderligere blev det foreslået at tage kontakt til Mols-

Linien i god tid før de overtager sejladsen, og lande en lignende aftale med dem. 

Den anden borgerhenvendelse gik på hvornår en patient kan få bevilliget ledsager, og 

denne kan få transporten dækket. Henvendelsen er videregivet til rette sted, som be-
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svarer denne. Holdningen er umiddelbart, at der skal dækkes de samme udgifter på 

Bornholm, som på de øvrige hospitaler. 

 

  Punkt 7 Tilbagemelding fra introduktionsmødet på Herlev 

  Deltager fra introduktionsmødet på Herlev Hospital orienterer fra kort mødet. 

Der blev lagt stor vægt på, at der i et brugerråd både skal være patientrepræsentanter 

og pårørenderepræsentanter. Ens egen historie skal kun præsenteres en enkelt gang, 

herefter skal man være god til at gå fra specifik situation til generelle situationer. Det 

er vigtigt at den enkelte ikke står alene med problemstillinger, og at man er god til at 

være fælles om at finde løsninger. 

Der skal underskrives tavshedspligtserklæringer, som begge parter skal have en kopi 

af. 

Brugerrådsrepræsentanterne oplevede generelt at der blev lyttet godt til dem, som 

fungerende brugerråd, hvor de andre mødedeltagere kun var i opstartsfasen. Frem-

over bliver der afholdt nogle netværksmøder. Muligheden for at anvende Skype eller 

videokonference til dette undersøger nærmere. 

Fremover skal brugerrådsrepræsentanterne evaluere efter møder i de forskellige be-

slutningsfora. 

 

  Punkt 8 Udviklingshospitalet (Bilag) v/ Niels 

  Drøftelse af delprojekt 1 omkring fælles og fleksibelt ambulatorium. 

  Der sidder to brugerrådsrepræsentanter med i styregruppen for Udviklingshospita-

let. Der vil blive afholdt møder cirka hver 6. uge. Der bliver i øjeblikket arbejdet på 

mål og inklusionskriterier. 

Den Nye Fællesreception forventes færdig til sommer. 

Der blev kort orienteret om delprojekt 1 og 3. 

 

 Punkt 9 Min – Sundhedspaltform v /Bent og Anette 

Orientering fra det forberedende arbejde frem mod implementering af Min Sundheds 

platform. 

Min Sundhedsplatform er en del af Sundhedsplatformssystemet der kommer til marts. 

Denne del giver patienten mulighed for at kommunikere med hospitalet og se prøve-

svar. Der vil også blive åbnet op for at booke og aflyse ambulatorietider – i første 

omgang er det dog kun på et begrænset antal ambulatorier og i begrænsede tidsrum. 

Planlægningen af Sundhedsplatformen er i gang og der opleves stort engagement på 

hospitalet. Sundhedsplatformen er i god tråd med Udviklingshospitalet. 

I særlige tilfælde vil patienterne få en reduceret adgang til Min Sundhedsplatform.  

Der vil komme en informationskampagne før Min Sundhedsplatform går i gang. 

 

 Punkt 10 Evt.  

Der bliver afholdt cafémøde på hospitalet en gang om måneden om de nyeste tiltag. 

Derudover kommer der nyheder på intranettet og direktionen deltager i afdelingsmø-

der cirka en gang årligt. Indtil videre er ambulatorierne så småt startet op med de nye 

metoder, og derudover er der flere andre initiativer så som interviews og Borgermøde. 
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Der er netop lavet organisationsændringer pr. 1/11-2016 baseret på Ventet og Vel-

kommen. Der bliver en administrativ og en klinisk synsvinkel. Der er i øjeblikket et 

opslag om enhedschefen for den nye fællesreception. 

Det kommer til at tage cirka et halvt år at få på plads.  

 

Der kommer ikke noget Sundhedsfagligt Seminar i 2017, men formentlig kommer det 

igen i 2018. Der kommer i stedet et Borgermøde, formentlig i maj eller juni 2017. 

 

 

 

 

 


